
ПРАВО 

______________________________________________________________________________________ 

УДК 341.9 

 

УПРАВЛЕНИЕ ИМУЩЕСТВОМ РЕБЕНКА  

ПО ГРАЖДАНКОМУ ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВУ УКРАИНЫ 

 

Л.А. Романовская 

 

Рассматриваются правовые проблемы управления имуществом ребенка по гражданскому 

законодательству Украины. В историческом аспекте выясняется вопрос управления имуществом ребенка 

за законодательством Древнего Рима, Российской империи XIX в., союзных республик СССР, Российской 

Федерации. Обосновывается комплексная правовая модель управления имуществом ребенка в Украине и 

необходимость принятия, в связи с этим, нового нормативного акта, а именно: Закона «Об управлении 

имуществом ребенка». 
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L.A. Romanovskaya 

Management of child’s property under Civil Code of Ukraine 

The author focuses on the legal issues of property management of the child under the civil legislation of 

Ukraine. Historically, there appears the issue of property management for child law of ancient Rome, the Russian 

Empire in the XIX., Republics of the USSR, the Russian Federation. It is grounded the comprehensive legal 

management model child's property in Ukraine and the need for, in connection with this, a new instrument, namely, 

the Law "On the control of the child's property".  
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